
PRIOPCENJE JAVNOSTI

Prvih sedam tofaka predizbornog programa gradonadelnika Marka Jeliia pompozno

nazvanog Program razvoja Grada Knina u sljede6em mandatu govori o razvoju poljoprivrede
i to po todkama koje obedavaju :

1,. Razvoj poljoprivredne proizvodnje i prerade poljoprivrednih proizvoda

2. Program razvoja integrirane i ekoloike poljoprivredne proizvodnje
3. Osnivanje jamstvenog fonda i fonda za sufinanciranje projekata u poljoprivredi
4. Program unaprjedenja i razvoja stoiarske proizvodnje
5. Program unaprjedenja i razvoja vinogradarstva, voiarstva i povrtlarstva
6. Program unaprjedenja i razvoja prehrambeno-preradivadkih kapaciteta
7. Tipski projekti u poljoprivredi

Poito je gradonadelnik Jelii do izbora na funkciju gradonadelnika bio dugogodiSnji dekan
VeleudiliSta Marko Maruli6 koje je osnovano kao poljoprivredno veleuiiliSte sa studijima
Poljoprivrede kr5a i Prehrambene tehnologije, a i nakon izbora za gradonadelnika ostao
predavaf na veleudiliStu jer funkciju gradonadelnika obna5a volonterski, odekivala sam kao i
ostaligradani Knina rezultate po pitanju razvoja poljoprivrede u gradu Kninu.
Do dan danas, a gradonaielnik je vei nekoliko mjeseci uSao u drugidio svog mandata nisam

kao ni ostaligradani Knina vidjela nikakav pomak na polju razvoja poljoprivrede.
Ako nisam vidjela razvoj poljoprivrede svojim odima u gradu Kninu, na zadnjoj sjednici
Gradskog vije6a prezentirano mije kao i ostalim vijeinicima da sam slijepa pored vlastitih
odiju.
Gradonadelnik i njegovi zamjenici uvjeravali su me kako niSta ne razumijem pogotovo ne
poljoprivredu, iako mije to struka, jer nikako nisam prihvaiala njihov ,, uspjeh ,, koji se

svodio na to da su rebalansom proraduna povedali potpore u poljoprivredisa 200.000 na

400.000 kuna, i Zeljeli su da mivijednicito prihvatimo kao njihov veliki uspjeh u razvoju
poljoprivrede u gradu Kninu.

Normalno da nitko normalan nije protiv povedavanja potpora poljoprivrednicima ako su
prethodno stvorene pretpostavke za razvoj poljoprivrede i potpore onda sluZe kao dodatni
poticaj poljoprivredn icima.

Kao 5to znamo gradska uprava do danas nije stvorila nikakve pretpostavke za razvoj
poljoprivrede u gradu Kninu, a na svaki nadin ieli pokazatida se brine o poljoprivredi i

poljoprivrednicima te nastoji sa ovom potporom iz gradskog proraduna, rebalansom
uveianim za L00 % pokazati svoju ,,brign ,t za poljoprivredu.
Uzimajudi iz dZepa jednima ( poreznim obveznicima Grada Knina preko poreza na dohodak i

prireza)te na ovaj nadin potporama dajudi drugim gradanima Knina, gradonadelnik i njegovi
zamjenici sveli su se na obidni protodni bojler koji gradani Knina jo5 posebno pla6aju iako bi
protodni bojler na ovaj nadin mogao i sam funkcionirati.
JoS je ialosnija ova tOlolo uvedana potpora za poljoprivredu koju gradonadelnik i njegovi
zamjenici pripisuju sebi kao uspjeh, a nisu tome doprinijeli ni5ta vi5e od protodnog bojlera,
jer se radi o novim fiskalnim propisima Vlade RH kojima sav porez na dohodak i prirez ostaje
jedinicama lokalne samouprave, dime su prihodiGrada Knina kojima gradonadelnik

samostalno raspolaie odjednom sa 17 milijuna kuna skoiili na 38 milijuna kuna godiSnje.

Jo5 jednom pozivam gradonatelnika Jeliia da se potpuno posveti razvoju grada Knina 5to od
njega odekuju gradanijer im je to i obe6ao prije viSe od dvije godine u svom predizbornom
Programu razvoja Grada Knina u sljede6em mandatu. Mandat 6e brzo pro6i , a joi ni5ta od tih



najavljenih todaka iz svog predizbornog programa nismo vidjeli. Program je ostao samo

mrtvo slovo na papiru.

To je vidljivo i iz broja nezaposlenih na Zavodu za zapoiljavanje gdje je stalno oko 1400

nezaposlenih, a posebno je zastra5ujuia brojka nezaposlenih osoba brisanih iz evidencije
zbog neredovnog javljanja na Zavod u 20L8. godini, gdje je brisano preko 650 osoba iz

evidencije. Nije te5ko zakljuditi gdje su te brisane osobe otiSle, iako gradonatelnik stalno
tvrdi kako se iseljavanje u njegovom mandatu smanjilo.
Vidljivo je kako nema novog zapo5ljavanja u gradu Kninu, osim desetak novouposlenih u

gradskoj upravi igradskim poduzedima, a moiemo misliti koliko bi nezaposlenih bilo na

Zavodu da se stanovnici Knina ne iseljavaju.
lseljavanje je vidljivo i prema broju novorodene djece u prvih Sest mjeseci 2019. godine gdje
je rodeno samo 45 novorodendadi, iako ih je 2018. godine rodeno 109, 5to je isto porazno,

ali izgleda kako 6e biti igore po tom pitanju jer nema nikakvih razvojnih programa koji bi

mladim obiteljima osigurali posao, pa ni u poljoprivredi koja je prema predizbornim
obe6a nji ma gradonaieln ika treba la biti okosn ica razv oja.
Mladi su izgubili i volju za Skolovanje na poljoprivrednim smjerovima kninskog veleudiliSta
jer ne vide perspektivu u bavljenju poljoprivredom.
Tu perspektivu i uvjete trebao im je osigurati gradonaielnik, pogotovo jer sada ima puno viSe

izvornih sredstava u proraiunu sa kojima moie slobodno raspolagati.
Treba znati raspolagati sa tim sredstvima, a ne biti samo protoini bojler za ta proradunska

sredstva kao do sada.

Po5to gradonadelnik ima potporu vijeinika svoje liste i vije6nika HDZ-a, SDP-a, SDSS-a i HDS-a

( iako ne znam za5to, osim moZda iuvanja vije6nidkih fotelja ) za odekivatije kako 6e funkciju
gradonaielnika obnaiati do kraja mandata ijedino mi ostaje nadati se kako ie se ipak
pokrenutiiuEinitine5to po pitanju razvoja poljoprivrede, a iostalih segmenata gospodarstva

u Kninu, a ne biti samo, skupa sa svojim zamjenicima protodni bojler za proradunska

sredstva.
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